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Uw kat doet het naast de bak … 

 
Van belang is dat vastgesteld wordt of het gaat om sproeien of plassen.  
 

Plassen 
 
Mogelijke oorzaken: 

- Urinewegproblemen (ontsteking, blaasgruis, tumoren) en maag-darmproblemen. Veruit in de 
meeste gevallen is er een lichamelijke oorzaak! 

- Oudere katten vinden de gang naar de bak soms te lang. 
- Buitenkatten kunnen bang worden om naar buiten te gaan, bv als er een nieuwe buurkat is, 

of na een aanrijding. 
- Geodoriseerde kattenbakvulling: de kat vindt het juist vies! 
- Te vuile kattenbak. 
- Vervelende ervaring tijdens bak-bezoek: bv medicijnen ingeven “omdat hij dan toch lekker 

stilzit” of geplaag door de hond, of plotseling lawaai tijdens bak-bezoek. 
- Nieuwe aantrekkelijke plekken in huis, bv nieuwe badmat. 
- Stress ten gevolge van een nieuwe kat/hond/baby in huis. Zelfs aanschaf van nieuwe 

meubels kan zoveel stress oproepen dat het dier binnen gaat plassen. 
 
Behandelingsmogelijkheden: 
 
Probeer eerst de oorzaak te vinden en deze weg te nemen. Laat het dier ook onderzoeken om 
lichamelijke oorzaken uit te sluiten.Als het dier gezond is, zijn er de volgende mogelijkheden: 
 

- niet straffen als de kat niet op heterdaad betrapt wordt! 
- Plaats niet schoonmaken waar de kat bij is. Schoonmaken kan met gewone middelen (NOOIT 

AMMONIA!), maar wel nabehandelen met alcohol. 
- Dingen die de kat leuk vindt op de bevuilde plaats zetten, zoals speeltjes, eten, snoepjes, 

mand. 
- Ruimte in huis beperken en/of meerdere bakken plaatsen. 
- Als een kat altijd op een vaste plaats plast, dan DAAR de bak neerzetten. 
- Als de kat graag op tapijt plast, stukje tapijt in bak, en daarover geleidelijk steeds meer 

strooisel, totdat het strooisel zo dik is dat het tapijt er onder uit kan. 
 
 
Op de volgende pagina meer over het sproeien … 
 
 
 
 
 
 



 

© Dierenkliniek Den Heuvel - Best 
 Verspreiding en gebruik van dit document is toegestaan, 

mits de bron (www.dierenkliniekdenheuvel.nl ) vermeld wordt. 
Aan de inhoud van dit document kunnen geen rechten worden ontleend. 

 

Sproeien 
 
Sproeien is een weliswaar hinderlijk, maar normaal gedrag bij vrijwel alle katachtigen, en dus ook bij 
onze huiskat. Sproeien gebeurt door het staande dier, waarbij achterwaarts een straal urine tegen 
een verticaal voorwerp gespoten wordt. Sproeien gebeurt veel minder vaak op horizontale 
oppervlakken. 
 
 
Mogelijke oorzaken: 

- Hormonale invloeden. Is normaal gedrag bij katers. 
- Nieuwe kat in huis of katten in de tuin. 
- Verandering in de gezinssituatie, of nieuw voorwerp in huis. 

 
 
Behandelingsmogelijkheden: 

- Katers castreren/poezen steriliseren. 
- Bestraffen (hard geluid/handen klappen), alleen als de kat betrapt wordt. 
- Sproeiplaatsen goed schoonmaken. 
- Plaats de voerbak van de kat op of onder de sproeiplaats(en)  en laat deze daar dag en nacht 

staan. 
- Plaats enkele omgekeerde muizenvallen op de sproeiplaats, zodat ze springen als de kat er 

op stapt, en zodoende afgeschrikt wordt. 
- Verander het vloeroppervlak bv door een stuk plastic of aluminiumfolie over de sproeiplaats 

te leggen. 
- Voorkom dat de kat andere katten in de tuin kan zien, bv door de onderste rand van het 

raam af te dekken met doorschijnend mat plastic folie. 
- Behandel de sproeiplaats(en) met Feliway spray. 
- Als de kat op zóveel plaatsen sproeit dat bovenstaande maatregelen niet haalbaar zijn, dan is 

alleen nog een behandeling met medicijnen mogelijk. 
 


